
nr 11/2014
Listopad 2014 

18 paździer-
nika 2014 
r. łagiew-

nickie  Stokrotki  wzięły 
udział w I przeglądzie 
grup tanecznych progra-
mu pn. „Dolnośląskie 
Stokrotki” zorganizowa-
nym przez WKS Śląsk 
Wrocław  wraz  z Samo-
rządem Województwa 
Dolnośląskiego. 

Na Stadionie Miejskim 
we Wrocławiu zapre-
zentowały się grupy ta-
neczne z 10 gmin woje-
wództwa dolnośląskiego. 
Naszą   gminę reprezen-
towały gimnazjalist-
ki: Kamila Piechura, 
Małgorzata Kwiędacz, 
Julia Karyś, Wiktoria 
Szachniewicz, Klaudia 
Piórkowska,  Kinga Pa-
tyk, Aleksandra Cie-
ślicka, Justyna Mral, 
Daria Hołyńska, Daria 
Radziewicz, Iwona Wój-
cik.  Dziewczęta przy-
gotowała pani Maria 

Rałowska.  Tancerki w 
niebiesko – białych su-
kienkach z kolorowymi 
pomponami w dłoniach 
zatańczyły do piosenki 
„Bailando” Loony. Wy-
stęp wzbudził duże za-
interesowanie i został 
przyjęty brawami.
Po tanecznych emocjach 
i przeżyciach związanych 
z występem na murawie 
wrocławskiego stadionu, 
Stokrotki  miały moż-
liwość przeżycia emocji 
piłkarskich - obejrzenia 
na żywo meczu WKS 
Śląsk Wrocław - Piast 
Gliwice.  Mecz zakoń-
czył się zwycięstwem 
Śląska 3:0. Wyjazd był 
niesamowity,  pełen wra-
żeń i emocji tanecznych 
oraz sportowych.
  W imieniu Stokrotek 
dziękujemy  Wójtowi  
Gminy panu Januszowi 
Szpotowi za pomoc w 
organizacji wyjazdu.

                                Maria Rałowska

Uczniowie klasy 
pierwszej szko-
ły podstawowej 

mieszczącej się w Zespole 
Szkół Samorządowych w 
Łagiewnikach mieli okazję 
uczestniczyć w zajęciach 
dotyczących Pierwszej 
Pomocy Przedmedycznej, 
które poprowadzili pracow-
nicy PCK. 

Patronem kursów jest Dy-
rektor Okręgowy Dolnoślą-
skiego Zarządu Okręgowego 
PCK Jerzy Gierczak, który 
również gościł w placów-
ce, witając najmłodszych 
uczniów, mających zaledwie 
sześć i siedem lat. W ramach 
programu Bezpieczna Szkoła 
uczniowie z ZSS w Łagiew-
nikach biorą udział w zaję-
ciach prowadzonych przez 

ratowników medycznych z 
Polskiego Czerwonego Krzy-
ża, jak również ze strażakami 
czy przedstawicielami policji. 
Celem całego przedsięwzię-
cia jest nauka najmłodszych 
tajników udzielania pierwszej 
pomocy, a także po prostu 
bezpiecznego powrotu do 
swoich domów.
Katarzyna Krzak: Rozu-
miem, że ZSS w Łagiew-
nikach jest placówką, która 
promuje bezpieczny i zdro-
wy styl życia?
Mariola Początek – Dyrek-
tor ZSS w Łagiewnikach: 
Tak jesteśmy placówką oświa-
tową, której w szczególny 
sposób zależy na tym, by 
nasze pociechy czuły się bez-
piecznie, nie tylko w szkole, 
ale również poza nią. Promu-
jemy wszelkie działania zwią-

zane z bezpiecznym życiem i 
zdrowym. Cieszymy się nie-
zmiernie z faktu, że możemy 
uczestniczyć w programie 
organizowanym przez Polski 
Czerwony Krzyż.
K.K.: Dziś pierwszej pomo-
cy uczą się dzieci, które mają 
zaledwie sześć bądź siedem 
lat, czy nie są one za małe?
M. P.: Myślę, że absolutnie 
nie. Wszystko to, czego na-
uczą się teraz, mając zale-
dwie kilka lat zaowocuje w 
przyszłości. To właśnie ta 
najmłodsza grupa uczniów 
jest najbardziej chłonna, 
szybciej przyswaja wiedzę, a 
także więcej jest w stanie za-
pamiętać. W tych starszych 
klasach jest coraz trudniej 
przeprowadzić tego rodzaju 
zajęcia, a ja już zauważy-
łam, że maluszki są bardzo 

zainteresowane, chętnie słu-
chają, a zajęcia praktyczne 
bardzo im się podobają i na 
pewno nie będzie to zmar-
nowana lekcja.
K.K.: W jaki sposób ta 
szkoła promuje jeszcze 
ten zdrowy tryb życia i 
bezpieczeństwo?
M. P.: W szkole prowadzo-
ne są różnorodne działania, 
mieliśmy zarówno spotka-
nia z policjantem, jak i z 
pracownikami przychodni 
psychologiczno – pedago-
gicznej. Organizujemy dni, 
podczas których promowany 
jest zdrowy tryb życia, od-
bywają się wówczas różnego 
rodzaju zawody sportowe, 
organizujemy pikniki, mie-
liśmy również Dzień Jabłka, 
a co ciekawe w te wszystkie 
wydarzenia angażują się nie 
tylko uczniowie i grono pe-
dagogiczne, ale i rodzice na-
szych podopiecznych. 
Projekt realizowany przez 
Dolnośląski Zarząd Okrę-
gowy PCK nie mógłby być 
zrealizowany, gdyby nie 
sponsorzy, którzy chętnie 
ofiarują uczniom firmowe 
gadżety, są to m.in. smycze i 
bardzo popularne i potrzeb-
ne odblaski. To dzięki ich 
pomocy udało się zakupić 
defibrylator, który kosz-
tował 5000 zł. Co cieka-
we zajęcia prowadzone 
przez PCK nie odbywają 
się tylko w szkołach pod-
stawowych. Mogą w nich 
wziąć udział osoby do-
rosłe, w tym nauczycie-
le  i seniorzy, czy rodzice 
noworodków. 
Jak powiedział nam Dyrektor 
Okręgowy Dolnośląskiego 
Zarządu Okręgowego PCK  
Jerzy Gierczak, coraz więcej 
osób zgłasza się do ich pla-
cówki z prośbą o przeprowa-
dzenie kursów dla najmłod-
szych, a także dla seniorów. 
Co oczywiście cieszy, że na-
uczyciele i osoby starsze pra-
gną wzbogacać swoją wiedzę. 

Katarzyna Krzak, 
fot. Katarzyna Krzak

katarzyna.krzak@
tygodnik.info.pl

Nauka pierwszej pomocy 
w ŁagiewNikach

dolNośląskie 
stokrotki
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Po prawie 2-let-
nich zmaganiach 
zakup samochodu 

pożarniczego dla OSP 
Sienice został zrealizo-
wany. Ochotnicza Straż 
Pożarna w Sienicach 
została powołana w 1946 
roku. Od samego począt-
ku strażacy-ochotnicy 
mieszkańcy Sienic bardzo 
mocno powiązali ze swoją 
działalnością na rzecz swo-
jej jednostki, miejscowo-
ści, parafii i gminy. W roku 
1987 została wybudowana 
remiza wraz  
z salą wiejską. 

Bardzo duży wkład pracy 
w wybudowanie remizy i 
sali wnieśli sami strażacy  
i mieszkańcy Sienic. Na 
budowie remizy i sali 
w czynie społecznym 
przepracowali setki go-
dzin. Dzięki strażakom i 
mieszkańcom Sienice do 
dzisiaj posiadają funkcjo-
nalną remizę i salę wiej-
ską. Czas płynie szybko 
a samochody, które kie-
dyś były młode szybko 
postarzały się. Pożar-
niczy Żuk pochodzi  
z 1978 roku (36 lat) a 
Star z 1980 (34 lata). Od 
kilku lat ochotnicy z Sie-
nic starali się o następcę 
leciwego Stara, ale za-
wsze były inne priory-
tety. W lipcu 2008 roku 
zakupiono samochód 
ratownictwa drogowego 
Mercedes dla OSP Ła-
giewniki a w 2013 Gmi-
na pozyskała ciężki wóz 

bojowy JELCZ kosz-
tem 100 tys. zł również 
dla OSP Łagiewniki. 
W końcu przyszedł czas 
na Sienice. Na zebraniu 
sprawozdawczym OSP 
Sienice w styczniu 2013 
r. wójt gminy obiecał za-
kup samochodu w 2014 r.  
i zarezerwował w budżecie 
gminy 100 tys. zł. Kwota 
ta, w 2013 wystarczała na 
zakup używanego dobrze 
wyposażonego samocho-
du, ale w 2014 roku oka-
zała za małą. Strażacy z 
Sienic poszukiwali samo-
chodu, który spełniałby ich 
oczekiwania. Nadmienię, 
że koszt nowego pojazdu 
to kwota od 700 do 900 
tys. zł.  W końcu znaleźli 
za 140 tys. zł 18 letniego 
Renault Menager, który 

choć już pełnoletni, jest 
sprawny, dobrze wyposa-
żony i może jeszcze wie-
le lat służyć strażakom.  
Po długich negocjacjach 
strażacy utargowali 10 tys., 
ale i tak brakowało jeszcze 
30 tys. zł. Z pieniędzy na 
utrzymanie OSP udało 
wygospodarować się 20 tys. 
zł a Rada Gminy 30 wrze-
śnia uchwaliła zwiększe-
nie budżetu do 120 tys. zł 
a tym samym można było 
finalizować zakup samo-
chodu. Brakujące 10 tys. 
zł strażacy postanowili ze-
brać we własnym zakresie. 
Na samochód przeznaczyli 
kwoty swoich finansowych 
ekwiwalentów za udział 
w akcjach pożarniczych, 
konserwator sprzętu OSP 
Mariusz Kupnicki otrzy-

mywane wynagrodzenie 
za wykonywanie tej pracy 
również przeznaczył na ten 
cel. W akcję zbiórki pie-
niędzy oprócz strażaków 
zaangażowali się wszyscy 
mieszkańcy Sienic wraz z 
Radą Sołecką, która prze-
kazała z własnych funduszy 
4.300 zł. Wpłaty pozyska-
no nie tylko od mieszkań-
ców, ale również od firm i 
instytucji z naszego terenu. 
Starosta Dzierżoniowski 
zafundował radiostację do 
samochodu a Wójt Gminy 
dodatkowo wszystkie opła-
ty związane z rejestracją  
i ubezpieczeniem pojazdu. 
Pierwszy wyjazd nowego 
samochodu pożarnicze-
go to uroczystości Święta 
Niepodległości Polski 11 
listopada w Łagiewnikach. 
Na terenie gminy mamy 
pięć jednostek OSP, któ-
re mają swoje pilne po-
trzeby do realizacji. Naj-
ważniejsze to rozbudowa 
remizy w Łagiewnikach  
o część socjalną oraz dal-
sza wymiana samochodów, 
na które to czekają OSP 
Ligota Wielka, Oleszna  
i Jaźwina. Zakup samocho-
du pożarniczego Renault 
mógł zostać zrealizowany 
dzięki zaangażowaniu bar-
dzo wielu osób nie tylko z 
naszej gminy. Strażacy z 
OSP Sienice tą drogą pra-
gną podziękować wszyst-
kim osobom, zakładom i 
instytucjom, którzy pomo-
gli w realizacji zakupu tak 
potrzebnego samochodu 
pożarniczego.  

       Tadeusz Szot

Pierwszoklasiści ze 
szkoły podstawowej 
Zespołu Szkół Samo-

rządowych w Łagiewnikach są 
już pełnoprawnymi uczniami. 
W czwartek, 30 października 
2014 r. odbyło się uroczyste 
„Pasowanie na ucznia”. 

Program artystyczny, 
który zaprezentowały 
pierwszaki, podbił ser-
ca wszystkich rodziców  
i zaproszonych gości. Po 
części artystycznej przyszła 
kolej na część oficjalną – 
ślubowanie. Jak przystało 
na uczniów Szkoły Pod-
stawowej im. Jana Pawła 
II zobowiązali się oni być 
grzecznymi, szanować do-
bre imię szkoły i być do-
brymi Polakami. Po zło-
żeniu przysięgi dyrektor 
Zespołu Szkół Samorządo-
wych – Mariola Początek 
oraz zastępca wójta – An-
drzej Knuter przystąpili 
do pasowania na uczniów 
szkoły podstawowej.  W 

dalszej części pierwszo-
klasiści obejrzeli przedsta-
wienie przygotowane przez 
swoich starszych kolegów 
z klasy III b pod opie-
ką pani Haliny Szczerby 
oraz złożyli ślubowanie na 
członków SKO. Tradycyj-
nie uczniowie otrzyma-
li pamiątkowe dyplomy 
oraz upominki od ro-
dziców i zaproszonych 
gości. Wychowawczynie 
klas pierwszych – Ewa 
Łuczyńska, Jolanta Pa-
luszkiewicz i Anna Fu-
szara serdecznie dzię-
kują rodzicom za pomoc 
w zorganizowaniu tego 
ważnego i wyjątkowego 
dnia dla każdego pierw-
szaka. Panie wychowaw-
czynie mają nadzieję, że 
dzieci dotrzymają słów 
przysięgi i zrealizują w 
przyszłości to, co tak 
uroczyście przyrzekali 
na sztandar szkoły.                                              

Joanna Kwiędacz                                                                                                                                        

samochód pożarNiczy reNault 
g270 meNager dla osp sieNice

pasowaNie 
pierwszoklasistów
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Tradycyjnie w naszej 
gminie obchody 
Dnia Niepodle-

głości  rozpoczęła msza 
św. za ojczyznę w kościele 
p.w. św. Józefa Oblubieńca 
w Łagiewnikach  i  zo-
stała odprawiona  przez 
proboszcza parafii - ks. 
Grzegorza Staniewskiego. 
Następnie odbył się Apel 
Poległych pod Pomnikiem 
Pamięci Narodowej, prze-
prowadzony przez harcerzy 
z Hufca im. Synów Pułku 
w Łagiewnikach. Przedsta-
wiciele miejscowej władzy 
i delegacje z gminnych 
placówek złożyły wieńce 
pod pomnikiem. Części 
oficjalnej towarzyszy-
ły Poczty Sztandarowe 
wszystkich szkół, ZHP 
i Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 
               
Kolejnym punktem programu 
był Koncert Pieśni Patrio-
tycznej w Domu Kultury w 
Łagiewnikach, a głównym  

jego celem była popularyza-
cja pieśni, które przez wieki 
dodawały Polakom otuchy i 
towarzyszyły im w ważnych 
wydarzeniach dziejowych. 
Tak więc „przenieśliśmy się” 
do domu dziadka Pawła - soł-
tysa wsi Sienice, który wraz 
z wnukami  opowieściami 
o pieśniach patriotycznych 
i narodowych „opowiedział 
historię Polski” i wskrzesił 
tradycję wspólnego śpiewa-
nia. Wykorzystano obraz 
i dźwięk, aby zdefiniować 
słowo patriotyzm. Dopełnie-
niem, a zarazem innowacją 
w czasie tegorocznych obcho-
dów były występy artystyczne 
przedstawicieli wszystkich 
placówek oświatowych z 
gminy Łagiewniki oraz chóru 
„Canzona” z Olesznej. Było 
poważnie, ale i zabawnie, 
bo Dzień Niepodległości to 
podniosła chwila, ale trzeba tę 
chwilę przeżywać z radością i 
cieszyć się wolnością.
Zapewne taki radosny nastrój 
udzielił się obecnym dzięki 

scenariuszowi i repertuaro-
wi, który na tę okoliczność 
został opracowany przez pra-
cowników GOKBiS i chór 
„Canzona”. Duże zasługi do 
jakości koncertu wnieśli na-
uczyciele przedszkola i  szkół 
gminnych, którzy doskonale 
przygotowali młodzież do 
występów, nie tylko wokal-
nie, ale również zadbali o 
charakteryzację. Dodatkowo 
nasi milusińscy z przedszkola 
uroczo zaprezentowali się w 
tańcu i zabawach ludowych, 
które towarzyszą narodowi 
polskiemu od zarania dziejów 
i są dowodem na to, że potra-
fimy czerpać radość z  zabawy.
Wydaje się, że cel został osią-
gnięty, a dowodem na to jest 
zaangażowanie artystów w 
śpiew, popularyzujący  pie-
śni patriotyczne, by pieśni te 
ciągle „żyły” oraz liczna fre-
kwencja widzów.
Naszym życzeniem jest - 
życzeniem ludzi dorosłych, 
aby młode pokolenie nie 
zapomniało o pieśniach 

ważnych dla naszego na-
rodu. By dalej wzruszały 
polskie serca, będąc częścią 
naszej historii i narodowej 
kultury. Dlatego zasadnym 
jest stwierdzenie, że Dzień 
Niepodległości w naszej 
gminie  powinien mieć for-
mę koncertu pieśni patrio-
tycznych, angażującego jak 
największą grupę jej miesz-
kańców. Bo niewiele mamy 
okazji, by wspólnie śpiewać 
pieśni narodowe.
Warto wspomnieć, iż koncer-
towi towarzyszyła wystawa 
,,Ostatni Obrońcy Kresów 
Wschodnich” , wprawdzie 
ze względu na warunki lo-
kalowe i okoliczność trochę 
ograniczona, lecz chętnych 
zapraszamy do  obejrzenia  jej 
w całości do poniedziałku – 
17.11 br.

Organizatorami dzisiejszego 
koncertu byli: Gmina Ła-
giewniki, Gminny Ośrodek 
Kultury Bibliotek i Sportu w 
Łagiewnikach, Chór „Canzo-

na” z Olesznej, Szkoła Podsta-
wowa im. Jana Pawła II w Ła-
giewnikach,  Gimnazjum im. 
Piastów Ślaskich w Łagiew-
nikach, Szkoła Podstawowa  
im. J. Korczaka w Olesznej, 
Szkoła Podstawowa im. A. 
Mickiewicza w Jaźwinie, 
Przedszkole „Na Akacjowym 
Wzgórzu” w Łagiewnikach 
oraz ZHP Hufiec im. Synów 
Pułku w Łagiewnikach.

Gminny Ośrodek Kultury 
Bibliotek i Sportu w Łagiew-
nikach jako inicjator  i koor-
dynator Koncertu Pieśni Pa-
triotycznych składa serdeczne 
podziękowania:
lokalnym władzom, na czele 
z Wójtem Gminy Łagiew-
niki, Radą Gminy Łagiew-
niki, Starostą Powiatowym 
i Radnymi Powiatowy-
mi, sołtysom, za tak liczny 
udział w obchodach Dnia 
Niepodległości;
proboszczowi parafii Łagiew-
niki za odprawienie uroczy-
stej mszy św. za Ojczyznę; 

dzieciom i młodzieży, która 
wraz ze swoimi nauczycielami 
zaangażowali się w przygoto-
wania i rewelacyjnie wystąpili 
w czasie koncertu;
chórowi „Canzona” za  po-
moc, doskonały występ i 
wspieranie swoim śpiewem 
młodych artystów;
harcerzom za  przeprowadze-
nie Apelu Niepodległych i 
koordynację uroczystości pod 
pomnikiem;
Pocztom Sztandarowym  i 
Ochotniczym Strażom Po-
żarnym za obecność, w tak 
ważnej dla nas  wszystkich 
chwili;

pracownikom Urzędu Gmi-
ny Łagiewniki za obsługę, 
śpiewniki i pomoc przy orga-
nizacji przedsięwzięcia;
wszystkim przybyłym go-
ściom, mieszkańcom naszej 
gminy za liczną frekwencję w 
czasie uroczystości.

Dyrekcja i pracownicy GOKBiS w 
Łagiewnikach.

obchody 96. roczNicy odzyskaNia 
NiepodlegŁości polski w gmiNie ŁagiewNiki
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W dniach 30 wrze-
śnia i 1 paździer-
nika bieżącego 

roku grupa 39 uczniów klas 
pierwszych Zespołu Szkół 
Samorządowych Gimna-
zjum im. Piastów Śląskich w 
Łagiewnikach  wzięła udział 
w wycieczce edukacyjnej do 
Myśliborza.                     
                                           
Ośrodek Centrum Edu-
kacji Ekologicznej i Krajo-
znawstwa „Salamandra” w 
Myśliborzu (powiat jawor-
ski), położony jest na tere-
nie Parku Krajobrazowego 
„Chełmy”, który obejmuje 
najcenniejszy z punktu wi-

dzenia przyrodniczego frag-
ment Pogórza Kaczawskiego.                                                   
Uczniowie w czasie dwu-
dniowego pobytu w Centrum  
brali udział w zajęciach la-
boratoryjnych i terenowych.                                                                                                                                      
 W pierwszym dniu pobytu w 
ośrodku uczniowie pracowali 
w trzech mniejszych grupach 
metodami aktywnymi. Wy-
konywali doświadczenia, 
obserwowali, pozyskiwali 
obiekty obserwacji ( łowienie 
bezkręgowców w pobliskim 
potoku), posługując się przy 
tym  sprzętem laboratoryj-
nym, mikroskopami, binoku-
larami, przewodnikami.                   
 Zajęcia laboratoryjne doty-
czyły procesu fotosyntezy, 

badań chemicznych i makro-
skopowych gleb oraz okre-
ślania zanieczyszczeń i klas 
czystości wody   na podstawie 
organizmów bezkręgowych. 
Poza ćwiczeniami zorganizo-
wanymi przez pracowników 
Centrum  uczniowie mieli w 
godzinach popołudniowych 
i wieczornych zajęcia orga-
nizowane przez opiekunów: 
    - sportowo– rekreacyjne  - 
gra w siatkówkę, badmintona,
    - wieczorne grillowanie – 
smażenie kiełbasek.  
Drugi dzień pobytu to za-
jęcia terenowe w „Wąwo-
zie Myśliborskim”. Ścież-
ka przyrodnicza została tu 
wytyczona w 1986 roku.  

Posiada długość 4,5 km, 
czas przejścia 2,5 do 3 go-
dzin. Występują tu jedyne 
na Dolnym Śląsku stano-
wiska paproci języcznika 
zwyczajnego oraz miesza-
ny las wyżowy. 

W trakcie zajęć ucznio-
wie wykonywali pomiary 
dendrometryczne drzew; 
pomiary obwodu, wyso-
kości oraz określali wiek 
drzew. Wszystko odno-
towywali na kartach pra-

cy. Rozpoznawali gatun-
ki drzew i roślin. 

Uczestnicy wycieczki  do-
stali ogromną dawkę wie-
dzy i umiejętności prak-
tycznych z dziedziny nauk 
przyrodniczych - biologii, 
chemii, geografii. Zajęcia 
edukacyjne zwłaszcza labo-
ratoryjne kształtują umie-
jętności kojarzenia faktów, 
rozbudzają i rozwijają zainte-
resowania wiedzą przyrodni-
czą. Uczniowie mieli sposob-

ność obcowania ze sprzętem 
laboratoryjnym i mikrosko-
powym, wykorzystując go do 
przeprowadzania doświad-
czeń. Rozwijali umiejętność 
obserwacji i wyciągania wnio-
sków z przeprowadzanych 
eksperymentów. 
Bardzo podobała im się taka 
metoda pracy, więc aktywnie 
uczestniczyli w różnorodnych 
formach dydaktycznych.
                                                                                                  

Maria Lenarczyk  
i  Krystyna Lachowicz

Z okazji obchodów XIV 
Dnia Papieskiego pod 
hasłem „Jan Paweł II 

– świętymi bądźcie” w sobotę 
11 października w kościele MB 
Częstochowskiej w Łagiewni-
kach podczas wieczornej Mszy 
Świętej uczniowie Zespołu 
Szkół Samorządowych w 
Łagiewnikach zaprezento-
wali montaż słowno-mu-
zyczny, który poświęcony był 
nauczaniu Jana Pawła II na 
temat świętości . Scenariusz 

przedstawienia opracowała 
katechetka Krystyna Wójcik, a 
oprawę muzyczną pani Joanna 
Kwiędacz i pani Wiolett Patyk. 

12 października 2014r. z okazji 
XIV Dnia Papieskiego dele-
gacja uczniów Szkoły Podsta-
wowej im. Jana Pawła II wraz 
z pocztem sztandarowym oraz 
delegacja nauczycieli wzię-
li udział w uroczystej Mszy 
Świętej w katedrze świdnickiej. 
Po zakończonej Mszy Świętej 

przedstawiciele szkół należą-
cych do Diecezjalnej Rodziny 
Szkół im. Jana Pawła II spotka-
li się w auli Świdnickiej Kurii 
Biskupiej , gdzie mieli możli-
wość obejrzenia montażu słow-
no-muzycznego poświęconego 
Janowi Pawłowi II oraz spotka-
li się ze stypendystami Fundacji 
Dzieło Nowego Tysiąclecia. 
Całe spotkanie przebiegało w 
miłej i ciepłej atmosferze. 
                                                                                                              

jk

wycieczka edukacyjNa do myśliborza

„Nie lękajcie się być świętymi - jaN paweŁ ii 
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Tradycyjnie już 
po raz trzeci w 
96-tą rocznicę 

odzyskania przez Polskę 
Niepodległości odbyło się 
w Dzierżoniowie „Patrio-
tyczne śpiewanie”. 

W trakcie uroczystości 
odbyła się także cere-
monia wręczenia przez 
Pełnomocników Kapi-
tuły Centrum Wspiera-
nia Inicjatyw dla Życia 
i Rodziny w Warszawie 

certyf ikatów „ Kandy-
dat Przyjazny Rodzi-
nie”. Wśród  nagro-
dzonych znalazł się na 
honorowym miejscu 
wójt Gminy Łagiewniki 
Janusz Szpot – docenio-

ny za wieloletnie wspie-
ranie rodzin,  tworzenie 
przyjaznego k limatu dla 
młodej rodziny. Ponad-
to certyf ikaty otrzy-
mali burmistrz Pieszyc 
– Mirosław Obal, bur-

mistrz Piławy Górnej 
– Zuzanna Bielawska, a 
z dzierżoniowian m.in. 
-  Jarosław Kresa, Ka-
zimierz Janeczko, Irena 
Bukalska.

W  i m i e n i u  K a p i t u ł y 
c e r t y f i k a t y  w r ę c z a l i 
–  B a r b a r a  G a b r o w s k a 
i  To m a s z  L i g i ę z a . 

A potem uczestnicy 
wróci l i do śpiewania i 
wzruszeń z t ym zwią-
zanych. Miłym akcen-
tem uroczystości by ło 
wręczenie bia ło – czer-
wonego tor tu przygo-
towanego d la uczestni-
ków spotkania.
                                                                                            

G. N.

jaNusz szpot wyróżNioNy 
certyfikatem „kaNdydat 
przyjazNy rodziNie”

eTwinning to łącze-
nie i współpraca 
szkół w Euro-

pie za pośrednictwem 
mediów elektronicznych 
i promowanie szkolenia 
nauczycieli. Jest to edu-
kacyjny program Unii Eu-
ropejskiej, który promuje 
wykorzystywanie tech-
nologii informacyjno-ko-
munikacyjnych (TIK) w 
szkołach europejskich. 

Uczniowie i nauczyciele 
wykorzystują Internet we 
współpracy ponad grani-
cami. Współdziałają, wy-
mieniają się informacjami 
i materiałami do nauki. 
eTwinning poszerza za-
kres pedagogicznych 
możliwości oferowanych 
uczniom i nauczycie-
lom, motywuje do nauki 
i otwarcia na Europę. 
Projekt “Euro Plane” 

zapoczątkowany został 
przez nauczyciela z Turcji, 
pana Ahmeta Morsűm-
bűl. Dziś do projektu na-
leżą 4 państwa – Turcja, 
Gruzja, Ukraina i  Polska:

Wspólnie realizujemy na-
stępujący cel:
poznajemy nowe kultury  
i tradycje, opisujemy je i 
porównujemy, poznajemy 
nowych przyjaciół 

W projekcie biorą udział 
uczniowie w wieku od 10 
do 15 lat. 

Cele projektu realizuje-
my poprzez wyobrażenie 
sobie, że każda szkoła z 
państw uczestniczących 
jest lotniskiem, a ucznio-
wie są pasażerami, któ-
rzy w każdym miesiącu 
„wysyłają” w świat por-
cję wiadomości na temat 

swojego kraju, w zamian 
„przyjmując’ samoloty z 
zagranicy.

Wszyscy wspaniale 
się bawimy! Spotyka-
my się raz w tygodniu, 
żeby tworzyć prezenta-
cje Power Point, nagry-
wać filmy, robić zdjęcia, 
uzgadniać szczegóły, 
wymieniać się doświad-
czeniami zdobytymi w 
drodze korespondowania                                                                    
z kolegami/koleżankami 
z Turcji, Gruzji i Ukrainy;
Mamy nadzieję, że nasza 
podróż będzie pełna nie-
samowitych wrażeń i że 
wrócimy z niej pełni opty-
mizmu, nowych przyjaźni 
i z chęciami do nowych 
wyzwań.

Anna Grabowska,
Koordynator Projektu

W ostatnim tygodniu 
października 
myśli wszystkich 

zwracają się ku wieczności.  
Dzieje się tak we wszystkich 
kulturach, choć każda wyraża 
to w inny sposób.  

Uczniowie Gimnazjum im. 
Piastów Śląskich w Łagiew-
nikach  skupili się na tradycji 
anglosaskiej i 30 październi-
ka urządzili obchody Hallo-
ween.   Celem imprezy było 
wzbogacanie zasobu słow-
nictwa związanego z tym 
świętem, rozwijanie zainte-
resowań uczniów poprzez 
poznanie zwyczajów związa-
nych z obchodami Halloween 
w Wielkiej Brytanii i Stanach 
Zjednoczonych oraz zdoby-
wanie wiedzy o kulturze kra-
jów obszaru anglojęzycznego. 
Była to również doskonała 
okazja do integracji uczniów i 
rozwijania umiejętności pracy 
w grupie. W szkole pojawiły 
się różne zjawy, stwory , cza-
rownice i inne potwory ro-

dem z filmów grozy.   Dzieci 
wykazały się niezwykłą kre-
atywnością w przygotowaniu 
przebrań. Dzień rozpoczął się 
od wykonania „strasznych” 
dekoracji klas , co sprawiło 
uczniom wiele radości. Po 
ich wypełnieniu nietoperza-
mi, czarownicami, duchami, 
lampionami oraz czarnymi 
kotami i pająkami rozpoczęło 
się przedstawienie  w języku 
angielskim przygotowanie 
przez uczestników kółka te-
atralnego. Kolejnym, ekscy-

tującym punktem programu 
były konkursy. Uczniowie 
prezentowali najbardziej prze-
rażający krzyk oraz rzucali 
duchem czyli balonem. Na 
koniec odbył się pokaz mody 
Halloween. Całość imprezy 
przebiegała w radosnej i miłej 
atmosferze. Dzień obchodów 
Halloween  zaplanowała i nad 
przebiegiem zabawy czuwała   
nauczycielka języka angiel-
skiego p. Magdalena Mosoń. 

Magdalena Mosoń

etwiNNiNg w zespole 
szkóŁ samorządowych

halloweeN
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3 października 2014r. 
w Gimnazjum im. 
Piastów Śląskich 

w Łagiewnikach po raz 
pierwszy odbył się konkurs 
”The Master of Spelling” 
(„Mistrz literowania”). 

Organizatorem była na-
uczycielka języka an-
gielskiego p. Magdalena 
Mosoń. Konkurs był skie-
rowany do uczniów klas 

I. Celem konkursu było 
zmotywowanie uczniów 
do doskonalenia sprawno-
ści językowych, a przede 
wszystkim do ćwicze-
nia literowania, które 
nie jest proste w języku 
angielskim. 

Konkurs został przeprowa-
dzony na wzór amerykań-
ski. W tamtejszych szko-
łach, uczniowie stoją przy 

swoich ławkach i literują 
zadane przez nauczyciela 
słowo. Siadają, kiedy po-
pełnili błąd. 

I miejsce zdobyła Ani-
ta Warchoł z klasy Ia, II 
miejsce – Sabina Jaśnikow-
ska z klasy Ib, a III miej-
sce zajęła Kinga Najdek 
z klasy Ib. Gratulujemy.    

M. Mosoń

13 września 
na placu 
sportowym 

w Łagiewnikach odbył 
się II Piknik Harcerski. 
Wydarzenie było imprezą 
otwartą, a jednocześnie 
rozpoczęciem nowego roku 
harcerskiego.

W sobotni poranek harce-
rze Hufca ZHP Łagiewniki 
przybyli na plac sportowy 
w Łagiewnikach, by przy-
gotować wiele aktywności 
i atrakcji dla dzieci ze szkół 
podstawowych i gimnazjów 
z Łagiewnik, Niemczy, Jor-
danowa Śląskiego, Oleszny 
oraz Jaźwiny. 

O godzinie 11:00 przyby-
li uczestnicy Pikniku. Po 
wykupieniu biletu zosta-
li przydzieleni do odpo-
wiedniej grupy wielowej: 
zuchów z klas 0-3, grupy 
harcerzy z klas 4-6 i harce-
rzy starszych z gimnazjum. 
Tak podzieleni, harcerze 

wyruszyli na grę dla praw-
dziwych poszukiwaczy, 
natomiast zuchy udały się 
w podróż do Nibylandii na 
spotkanie z Piotrusiem Pa-
nem. Magiczna wyprawa 
przyniosła najmłodszym 
wiele przygód. Rozpoczy-
nając od misji odczytania 
listów napisanych niewi-
dzialnym atramentem, po-
przez ryzykowne spotka-
nie z Kapitanem Hakiem 
i szczęśliwe odzyskanie 
cienia Piotrusia Pana, aż do 
odszukania dzwoneczka i 
upragnionego spotkania z 
samym Piotrusiem Panem. 
Najmłodsi uczestnicy mo-
gli oddać Piotrusiowi jego 
cień, a za to zostali obdaro-
wani słodkościami.

W dalszej części Pikniku 
czekały przeróżne kon-
kurencje sportowe, gra w 
bule, malowanie twarzy, 
robienie baniek mydlanych, 
konkurencja przygotowana 
przez strażaków i wiele 

innych. Dla głodomorków 
przygotowane było smacz-
ne co nieco, a na zakoń-
czenie każdy mógł także 
otrzymać pamiątkowy 
znaczek.

II Piknik Harcerski nie 
odbyłby się bez pomocy 
Ochotniczej Straży Po-
żarnej z Łagiewnik oraz 
Piekarni „BackPol”, która 
dostarczyła pieczywo do 
piknikowej kuchni.
Zapraszamy na dalszą moc 
atrakcji, która odbywa się na 
cotygodniowych zbiórkach:
Zuchów, klasa 1-3, Ła-
giewniki, ul. Lipowa 5 - 
piątki godz. 16.30
Harcerzy, klasa 4-6, Ła-
giewniki, ul. Lipowa 5  - 
poniedziałki godz. 17:00, 
    
Oleszna, plebania - czwart-
ki godz. 17:00
Harcerzy starszych - gim-
nazjum, Łagiewniki, ul. 
Lipowa 5  - wtorki godz. 
18:00

W sobotę 18 
października 
2014 r. obrado-

wał Zjazd Dolnośląskich 
Harcerzy. Podczas Zjazdu 
Chorągwi Dolnośląskiej 
Związku Harcerstwa 
Polskiego, Przewodniczą-
ca Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego Pani 
Barbara Zdrojewska w 
uznaniu zasług dla Woje-
wództwa Dolnośląskiego 
odznaczyła Komendanta 
Hufca ZHP Łagiewni-
ki druha harcmistrza 
Ryszarda Gacka Odznaką 
Honorową Złotą Zasłu-
żony dla Województwa 
Dolnośląskiego.

Taki sam medal otrzymali 
instruktorzy naszego huf-
ca druh hm Adam Ga-
cek i druhna hm Joanna 
Skupińska. 
Zjazd odbył się w celu wy-
boru nowego Zarządu Cho-
rągwi Dolnośląskiej ZHP. 
Komendantem Chorągwi 
został druh hm Zbigniew 
Skupiński a członkiem 
druh hm Adam Gacek 
dwóch instruktorów z na-
szego hufca. W skład Ko-
misji Rewizyjnej weszła 
nasza instruktorka druh-
na phm Grażyna Opulska  
a wice przewodniczącym 
Chorągwianego Sądu został 
druh hm Ryszard Gacek. 

mistrz literowaNia - koNkurs harcerska zabawa

grupa jaźwiNy

awaNs iNstruktorów hufca ŁagiewNiki
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remoNt ulicy sŁowiańskiej 
przesuNięty z poz. 466 Na poz. 6.

powiatowy koNkurs 
recytatorski poezji  
religijNej

W mijającej kaden-
cji nie udało się 
zakończyć re-

montu ulicy Słowiańskiej. 
O stanie, w jakim znajduje 
się ta ulica nie muszę pisać. 
Ulica ta znajduje się w 
ciągu drogi krajowej nr 39. 
Zarządcą jest Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i Autostrad. Władze 
Gminy nie mają żadnego 
wpływu na wykonanie tego 
zadania. 

W 2010 roku GDDKiA 
zobowiązała się do wyko-
nania remontu i moderni-
zacji tej drogi po ukończe-
niu kanalizacji sanitarnej. 
Inwestycję zakończono na 
początku 2011 roku. Ge-
neralna Dyrekcja nie przy-
stąpiła do prac.
Rada Gminy Łagiewni-
ki już w sierpniu 2011 r. 
przyjęła apel o podjęcie 
natychmiastowych działań 
zmierzających do poprawy 
bezpieczeństwa uczestni-
ków ruchu drogowego na 
drodze krajowej nr 39 na 
odcinku od granicy wsi Ła-
giewniki do skrzyżowania 
z drogą krajową nr 8.
Apel ten podpisany przez 
mieszkańców ulicy Sło-
wiańskiej, Polnej i Orlej 
został przekazany Mi-
nistrowi Infrastruktury, 
Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, 
Komendzie Powiatowej 
Policji w Dzierżoniowie, 
Wojewodzie Dolnoślą-
skiemu, Marszałkowi 
Województwa Dolnoślą-
skiego, Posłowi na Sejm 

RP Panu Tomaszowi Smo-
larzowi, Senatorowi RP 
Panu Stanisławowi Jur-
cewiczowi, Burmistrzom 
i Wójtom z Powiatu 
Dzierżoniowskiego.
Po raz pierwszy dowiedzie-
liśmy się, że droga krajowa 
nr 39 w m. Łagiewniki 
wg „Planu działań na sieci 
drogowej w latach 2011-
2013” znajduje się na po-
zycji 466. W styczniu 2012 
roku dowiedzieliśmy się, że 
zarządca drogi przystąpi do 
remontu z chwilą otrzyma-
nia środków finansowych.
Pieniędzy na remont nie 
było. Chcąc zwiększyć 
presję na Generalną Dy-
rekcję 5 października 2012 
roku zwołaliśmy Sesję 
Nadzwyczajną. Chcieli-
śmy, na tej Sesji przed-
stawić reprezentującym 
nas Senatorowi, Posłom, 
Radnym Wojewódzkim, 
Radnym Powiatowym, 
oraz przedstawicielom tych 
instytucji, które mogą mieć 
wpływ na decyzje podej-
mowane przez Generalną 
Dyrekcję, jaki jest faktycz-
nie stan ul.Słowiańskiej 
i jakie zagrożenie tak zły 
stan tej drogi stanowi dla 
bezpieczeństwa ruchu i dla 
mieszkańców Łagiewnik.
Na zaproszenia, odpowie-
dzieli Senator RP Stani-
sław Jurcewicz, Poseł na 
Sejm RP Jakub Szulc, Poseł 
na Sejm Agnieszka Kołacz 
Leszczyńska, Radna Sej-
miku Województwa Dol-
nośląskiego Dorota Gro-
madzka, przedstawiciele 
GDDKiA we Wrocławiu 

pan Józef Liniewicz, pani 
Ewa Dziurukowska.
Goście wykazali pełne zro-
zumienie dla naszych sta-
rań o wykonanie remontu 
i modernizacji ulicy Sło-
wiańskiej oraz zadeklaro-
wali pomoc.
Rada Gminy Łagiewni-
ki przyjęła Rezolucję w 
sprawie remontu przebie-
gającego przez miejsco-
wość Łagiewniki odcinka 
drogi krajowej nr 39. Re-
zolucja ta wraz z filmem, 
prezentującym stan uli-
cy Słowiańskiej została 
rozesłana do wszystkich 
w/w uczestników sesji 
oraz zaproszonych, a nie-
obecnych gości.
W rezultacie w listopa-
dzie 2012 roku Gene-
ralna Dyrekcja wprowa-
dziła do planu na 2013 
r. remont tej ulicy. W 
2013 r. rozpoczęto prace 
związane z opracowy-
waniem dokumentacji 
technicznej remontu ul. 
Słowiańskiej. Obiecano 
jednocześnie rozpoczę-
cie prac w III, IV kwar-
tale 2013 r. Obietnic nie 
zrealizowano ze względu 
na brak środków.
Rada Gminy Łagiew-
nik i 27 marca 2014 r. 
podjęła , w ięc Uchwa-
łę w sprawie przy jęcia 
apelu w sprawie zapew-
nienia f inansowania 
remontu u l icy Słowiań-
sk iej. Uchwałę tę prze-
kaza l iśmy wszystk im 
najważniejszym decy-
dentom m.in. Prezy-
dentowi i Premierowi. 

W rezultacie Departa-
ment Zarządzania Dro-
gami i Mostami GDD-
KiA poinformował nas, 
że w zaktualizowanym 
Planie Działań na Sie-
ci Drogowej zadanie 
dot yczące remontu od-
cinka drogi k rajowej nr 
39 znajduje się na po-
zycji 6 na 963 zadania 
z możl iwością rea l iza-
cji w 2016 r.
Na tę chwi lę pa lą-
cym problemem jest 
„chodnik ”. W sierpniu 
2014 r. w ystąpi l iśmy 
do Genera lnej Dyrek-
cji o st worzenie bez-
piecznych warunków 
d la pieszych zwłasz-
cza dzieci. Do dzi-
siaj nie otrzymal iśmy 
odpowiedzi.
Pomimo podejmowa-
nych przez całą kaden-
cję działań przez Radę 
i Wójta, pomimo udzie-
lanego nam przez Sena-
tora RP oraz kilku Po-
słów poparcia nie udało 
się sprawy remontu ul. 
Słowiańskiej zakończyć 
sukcesem.

  Przewodnicząca Rady Gminy
Maria Łaskarzewska

PS.  
Cały czas monitoruje-
my sprawę ulicy Sło-
wiańskiej. Na tę chwilę 
otrzymaliśmy informa-
cję, że w roku 2015 na 
pewno będzie gotowa 
dokumentacja, a jeżeli 
będą środki to rozpocz-
nie się remont ulicy. 

16 pa ź dzier-
nik a 2 014 
r. ucznio-

w ie Z espołu Szkół 
Sa morz ądow ych SP im. 
Jana Paw ła II w Ła-
g iew nik ach w sk ładzie: 
Zuzanna Kw iędacz k l. 
I V b, A nd ż elik a Ku-
biak k l, V I b i Osk a r 
K rawcz yk k l. V b wzięl i 
udzia ł w Pow iatow y m 
Konkursie Rec y tator-
sk im Poezji Relig ijnej 
w Piesz ycach. 

Spośród 15 uczestni-
ków uczennica Zuzan-
na Kwiędacz zajęła II 
miejsce recytując wiersz 
„Adam i Ewa” Anto-
nety-Anny Bednarek, 
a Andżelika Kubiak 
zdobyła wyróżnienie w 
wierszu „Chrystus” Ju-
liana Tuwima. Uczenni-
ce do konkursu przygo-
towała katechetka mgr 
Krystyna Wójcik.
                                                                                                                    

jk

W środę 29 paź-
dziernika 2014 
r.  w Koście-

le pw. św. Wawrzyńca 
w Prusach odbył się                   
X Jubileuszowy Konkurs 
Piosenki Religijnej. 
W rywalizacji wzięła 
udział młodzież ze szkół 
podstawowych, gimna-
zjalnych jak i ponadgim-
nazjalnych z okolicznych 
powiatów.

W kategorii szkół pod-
stawowych zaprezento-
wano 14 utworów, nato-
miast w kategorii szkół 
gimnazjalnych – 16. 
Zespół Szkół Samo-

rządowych w Łagiew-
nikach reprezentowali 
uczniowie:
- ze Szkoły Podstawowej 
im. Jana Pawła II: zespół 
„Do góry nogami” oraz 
dwie solistki: Zuzan-
na Kwiędacz i Martyna 
Hołyńska;
- z Gimnazjum im. Pia-
stów Śl.: trio - Małgo-
rzata Kwiędacz, Daria 
Hołyńska i Martyna 
Ilecka, duet - Aleksan-
dra Kołodziej i Marlena 
Bagińska oraz solist-
ka Karolina Miedziak. 
Wszyscy uczniowie wy-
konali swoje utwory na 
bardo wysokim poziomie.  

W kategorii szkół pod-
stawowych II miejsce za-
jęła Zuzanna Kwiędacz, 
natomiast zespół „Do 
góry nogami” otrzymał 
wyróżnienie. W katego-
rii szkół gimnazjalnych 
I miejsce zajęło: trio - 
Małgorzata Kwiędacz, 
Daria Hołyńska i Mar-
tyna Ilecka.  Zwycięz-
ców zarówno ze szko-
ły podstawowej jak i z 
gimnazjum przygotowa-
ły nauczycielki Joanna 
Kwiędacz i Wioletta Pa-
tyk. Wszystkim wyko-
nawcom gratulujemy. 
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Podsumowanie 
ostatnich lat w 
Gminie Łagiew-

niki. Koniec kadencji, to 
zazwyczaj czas na pod-
sumowanie i rozliczenie 
z obietnic, które przed 
czterema laty zadekla-
rowali kandydaci.  Wójt 
Gminy Łagiewniki, 
Janusz Szpot podsumował 
kadencję 2010 – 2014. 
Ostatnie lata były dla Ła-
giewnik czasem wyzwań, 
wielu wydarzeń, inwesty-
cji i dyskusji. 

Katarzyna Krzak: Panie 
Wójcie kończy się cztero-
letnia kadencja, jakby Pan 
podsumował ten okres 
wytężonej pracy?
Janusz Szpot: Rzeczy-
wiście był to okres bar-
dzo pracowity. Musze 
powiedzieć, że cieszę się 
bardzo z wielu aspektów, 
chodzi mi tu o świetną 

współpracę z radnymi. 
Szczerze życzę każdemu 
burmistrzowi, wójtowi 
takiej rady, co przyczyni-
ło się do realizacji wielu 
projektów. Moim założe-
niem od zawsze było spo-
wodowanie tego, że ludzie 
będą chcieli tu mieszkać. 
Mamy bardzo dobre po-
łożenie, gdy mieszkaniec 
ma ochotę odpocząć je-
dzie w góry, a gdy potrze-
buje rozrywki jedzie do 
Wrocławia. Wiadomym 
jest fakt, że wielkiego 
przemysłu tu nie stwo-
rzymy, jednak gdy stwo-
rzymy bezpieczne przed-
szkole, szkołę o wysokim 
standardzie, będą uzbro-
jone działki pod zabudo-
wę to mieszkańcy chętniej 
tu pozostaną. Przy tamie 
mamy piękne działki, wy-
budowaliśmy tam drogę 
asfaltową, o co wiele osób 
miało pretensje, jednak 

zrobiliśmy to z myślą o 
ludziach, którzy tam będą 
budować swoje domy. 
Przez ostatnią kadencję 
korzystaliśmy ze środków 
unijnych, dzięki którym 
powstało wiele projektów 
oświatowych, a wśród 
nich nowoczesna sala 
gimnastyczna, która lada 
dzień zostanie odebrana, 
mamy Królową Sportu, 
piękny obiekt lekkoatle-
tyczny, z którego korzy-
stają nie tylko uczniowie 
szkoły, ale wszyscy miesz-
kańcy gminy. Te osoby 
mogą biegać, jak również 
korzystać z siłowni ple-
nerowej, mieści się tam 
aż dziesięć, podwójnych 
stanowisk do ćwiczeń. 
Mamy piękne tereny nad 
tamą, potocznie zwane 
Muszelką. Mam nadzie-
ję, że ludzie to doceniają. 
Zdaję sobie sprawę z tego, 
że kanalizacja jest bar-

dzo ważna, drogi, jednak 
człowiek jest najważniej-
szy. Dzieci nie poczeka-
ją, jak dziś nie wybudu-
jemy świetlicy, czy placu 
zabaw, a jak zrobimy to 
za trzy lata, to najmłodsi 
już dorosną i wyjadą. Je-
steśmy gminą rolniczą, 
dzięki dobrej współpra-
cy z Zarządem Meliora-
cji Wodnych w Świdnicy 
wykonaliśmy sporą liczbę 
robót melioracyjnych. W 
tych latach zrobiliśmy aż 
48 km robót melioracyj-
nych, więc na taką gminę 
wydaje mi się, że jest to 
naprawdę dużo. Tu spółki 
wodne nie działają. Jako, 
że nasze drogi leżą zaraz 
przy drodze Krajowej nr 
8 zależy nam aby uzbroić 
działki i tereny znajdujące 
się tuż obok. 
K.K.: Panie Wójcie, 
co zatem było najwięk-
szą pańską bolączką 

podczas tej kadencji? 
J. Sz.: Nie ukrywam, że 
sen z powiek spędzała 
mi Cukrownia. W na-
szej gminie chciano zro-
bić sortownię śmieci, ja 
się na to nie zgodziłem, 
mimo, że były trzy bar-
dzo poważne oferty od 
f irm. Jednak przekona-
łem ludzi do wybudowa-
nia parkingu dla tirów. 
Już jest opracowana kon-
cepcja, poza parkingiem 
powstanie stacja CPN, 
a także zaplecze gastro-
nomiczne i stacja obsługi 
samochodów. Wierzę, że 
to się wreszcie uda, bo  
przy takiej drodze jak 
Ósemka ma to sens. Jest 
to świetny pomysł, gdyż 
na trasie Wrocław – Ku-
dowa nie ma żadnego, 
dużego parkingu dla ti-
rów. Naszą bolączką jest 
również droga krajowa 
w kierunku Strzelina, 
jest to ul. Słowiańska, 
robię wszystko co moż-
na, były spotkania z po-
słami, senatorami, plus 
jest taki, że nie zajmu-
jemy już miejsca prawie 
500-tnego, a szóste, jed-
nak chcemy by tę drogę 
wyremontowano. 
K.K.: W Gminie Łagiew-
niki powstają coraz to now-
sze i piękniejsze osiedla 
domków jednorodzinnych, 
to duży plus, że ludzie na-
dal chcą się tu budować?
J. Sz.: Oczywiście, poło-
żenie Łagiewnik jest na tyle 
komfortowe, że młodzi lu-
dzie chcą tu mieszkać. Jeszcze 
podczas tamtej kadencji zo-
stałem posądzony, że gmina 
sprzedaje działki niby uzbro-
jone, a tak nie było. Jednak 
udało się i każda działka już 

posiada uzbrojenie. 
K.K.: Gmina to nie tylko 
Wójt, to także życzliwi lu-
dzie, są tu tacy?
J. Sz.: Tak, jak najbardziej, 
udało mi się na swojej dro-
dze spotkać bardzo życzli-
wych ludzi, stworzyć z nimi 
udany zespół. Zawsze po-
wtarzam, że to drużyna się 
liczy, wójt sam, nawet naj-
lepszy nie jest w stanie zro-
bić wszystkiego w pojedyn-
kę. Potrzebuje specjalistów, 
ludzi mądrych i chętnych do 
pracy, mających wiele cieka-
wych pomysłów. Życzyłbym 
sobie, jeżeli zostanę ponow-
nie wójtem takiej wspaniałej 
rady. Oczywiście, niejedno-
krotnie sprzeczaliśmy się o 
coś, ale ostatecznie docho-
dziliśmy do konsensusu. 
K.K.:  Jeżeli wygra Pan 
wybory i ponownie zosta-
nie wójtem, jakie zadania 
stawia Pan przed sobą w 
pierwszej kolejności?
J. Sz.: Na moją kolej-
ną kadencję składa się 
pięć głównych założeń, 
przede wszystkim ka-
nalizacja całej gminy, 
już 31 października była 
prezentacja koncep-
cji tego projektu,  czyli 
mówimy o rozbudowie 
infrastruktury, zależy 
mi bardzo na rozwoju 
gminnej oświaty, a tak-
że na  dobrym klimacie 
dla f irm i wsparciu rol-
ników, rozwoju turysty-
ki, sportu i rekreacji i 
wzmacnianiu tożsamości 
lokalnej. 
Dziękuję za rozmowę.

Katarzyna Krzak, 
fot. Katarzyna Krzak

 katarzyna.krzak@
tygodnik.info.pl
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